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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Fejlődhet vagy egyáltalán működhet-e tovább a hazai 
zöldborsó és a csemegekukorica ágazat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A fruitveb.hu  portálon  megjelent  „Piaci  körkép  –  ipari  zöldségek:  Idén  sem zár  jó  szezont  a
zöldborsó  és  a  csemegekukorica„  című  hír  felteszi  a  kérdést,  hogy  fejlődhet  vagy  egyáltalán
működhet-e tovább a zöldborsó és a csemegekukorica ágazat:

„A  zöldség-gyümölcs  ágazat  egyik  nagyon  aktuális  és  fontos  kérdése,  hogy  milyen  irányban
fejlődhet, vagy egyáltalán működhet tovább a zöldborsó és a csemegekukorica ágazat, melyek a
jelenlegi zöldségtermő területünk 60%-át adják. Csemegekukoricát az utóbbi években jellemzően
30-35 ezer hektáron termeltünk,  átlagosan 500-550 ezer tonna mennyiségben, míg zöldborsót –
csökkenő  tendencia  mellett  –  18-21  ezer  hektáron  80-120  ezer  tonna  közötti  mennyiségben
állítottunk elő. Mindkét terméket döntő részben a hűtő- és konzervipar veszi fel.

Különösen a zöldborsó esetében érzékelhetők olyan negatív  jelenségek,  melyek miatt  az  ágazat
működőképessége is  veszélybe került.  A termelés  jövedelmezősége ugyanis az  utóbbi  években –
elsősorban klimatikus okokból – jelentősen romlott, jóllehet stratégiai jelentőségű szakágazatról,
illetve termékről van szó: a zöldség-gyümölcs feldolgozóipar kibocsátásnak mintegy 2/3-át a hűtő-
és konzervipar szakágazata adja, e szakágazat kibocsátásának, illetve alapanyag-felvásárlásának
70-80%-át  pedig  a  csemegekukorica  és  zöldborsó  teszi  ki.  Amennyiben  a  zöldborsó  ágazat
megszűnik vagy jelentősen visszaesik, az a jelenlegi kb. 18 ezer hektár zöldborsó eltűnése mellett
magával ránt 10-15 ezer hektár ráépülő másodvetésű csemegekukoricát is. Mindez letális lenne a
hazai hűtő- és konzerviparra nézve, mert mintegy 1,5 hónappal rövidülne a feldolgozási szezon és
kiesne az alapanyag-háttér 30-40%-a. Ebből eredően a fajlagos fix költségek jelentős emelkedése



 
révén a hazai hűtő- és konzervipar elvesztené versenyképességét az európai piacon.”

 

Kérdezem Önt:

Fejlődhet vagy egyáltalán működhet-e tovább a hazai zöldborsó és a csemegekukorica ágazat?

 

Budapest, 2021. október 9.
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